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Protokół Nr XIII/2019 

z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 11 września 2019 r.  

 
 
Sesja odbyła się w Bibliotece Publicznej w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 10.30. 

Obradom sesji przewodniczył pan Robert Orłowski, Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, pan Edward 
Przytuła – Zastępca Wójta, pani Anna Sobolewska – Skarbnik Gminy, pan Andrzej 
Swajda – Sekretarz Powiatu jak listy obecności stanowiące załącznik do 
niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XIII/86/19 do Nr XIII/88/2019 w głosowaniu 
jawnym imiennym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Halina Aly Amer, Mieczysława Krasowska, 
Grzegorz Mucha. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Orłowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XIII sesji Rady Gminy. 
Serdecznie powitał panie i panów radnych, władze gminy na czele z panem 
Wójtem Markiem Goździewskim i panem Zastępcą Wójta Edwardem Przytułą, 
pana Andrzeja Swajdę, Sekretarza Powiatu i jednocześnie radnego 
Wojewódzkiego, panią Skarbnik Annę Sobolewską i osoby obsługujące sesję. Na 
podstawie listy obecności stwierdził wystarczające quorum do podejmowania 
uchwał. Obecnych jest 12 radnych.  

Następnie pan Przewodniczący Rady zaproponował uczczenie minutą ciszy 

pamięć zmarłego byłego Wójta Gminy Klimontów i radnego pana xxxxx xxxxx.  

Radni powstali i uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego pana xxxxx xxxxx.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad. Sesja 

zwołana na wniosek Wójta Gminy. Po jego odczytaniu zapytał czy są inne uwagi, 

propozycje do proponowanego porządku obrad. Innych propozycji do porządku 

obrad nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał porządek obrad pod głosowanie.  



str. 2 

 

Za: 12. Porządek obrad został przyjęty.  

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zmiany w budżecie gminy na 2019 r.  
5. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2019 – 2033. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Sandomierskiego.  
7. Zakończenie sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi, zapytania do 

protokołu spisanego z obrad poprzedniej XII sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 

sierpnia 2019 r. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie. Za: 12. Protokół został 

przyjęty.  

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poprosił panią Sobolewską, Skarbnika Gminy o 

krótkie przedstawienie zmian w budżecie gminy. 

Pani Skarbnik Sobolewska wyjaśniła, że zmiany są dokonane zgodnie z 

załącznikami wymienionymi w treści uchwały, tj. załącznik dochodów 

budżetowych na 2019 r. , załącznik wydatków na 2019 r., zadania inwestycyjne 

roczne w 2019 r., dochody i wydatki związane z realizacją zadań realizowanych 

na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu 

terytorialnego, dotacje podmiotowe i dotacje celowe. Zmiany do budżetu 

dotyczą przede wszystkim wprowadzenia do budżetu dwóch inwestycji. Pierwsza 

to „Przebudowa drogi do gruntów rolnych w miejscowości Kroblice Pęchowskie”. 

Wartość zadania 70 000 zł, w tym dofinansowanie z budżetu województwa 

świętokrzyskiego w kwocie 27 200 zł. Drugie zadanie – pomoc dla powiatu na 

realizację zadania ”Przebudowa drogi powiatowej nr 0797T Pęchów – Usarzów 

w miejscowości Pęchów od km 0+012 do km 0+394 i od km 0+482 do km 0+893”. 
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Wartość pomocy dla powiatu to 140 000 zł. Zgodnie z załącznikiem nr 1 do 

uchwały dochody budżetowe zostały zwiększone o kwotę 27 200 zł. Dotyczy to 

zwiększenia dochodów na tę drogę „Przebudowa drogi do gruntów rolnych w m. 

Kroblice Pęchowskie”. Wydatki zgodnie z załącznikiem nr 2 również zostały 

zwiększone o kwotę 27 200 zł. I tak zmniejszone zostały wydatki inwestycyjne o 

kwotę 108 000 zł. Dotyczy to zgodnie z załącznikiem nr 3 następujących zadań 

inwestycyjnych: poz. nr 2 ”Opracowanie dokumentacji projektowej kanalizacji 

sanitarnej w m. Nowa Wieś” zmniejszenie wydatków o kwotę 20 000 zł, poz. nr 

3 „Opracowanie dokumentacji projektowej kanalizacji sanitarnej w m. Grabina, 

Pokrzywianka, Płaczkowice, Beradz” zmniejszenie wydatków o kwotę 15 000 zł, 

poz. 4 „Budowa sieci wodociągowej w m. Klimontów ul. Opatowska, Konary 

Kolonia, Pokrzywianka, Nowa Wieś, Krobielice, Beradz” zmniejszenie wydatków 

o 50 000 zł, poz. nr 5 „Budowa sieci wodociągowej w m. Ułanowice” zmniejszenie 

wydatków o kwotę 30 000 zł. Wracając do załącznika wydatkowego nr 2 rozdział 

transport i łączność dotacje celowe dla powiatu zwiększenie o 140 000 zł. Jest to 

pomoc finansowa dla powiatu na dofinansowanie realizacji przebudowy drogi 

Pęchów – Usarzów. Drogi publiczne gminne zmniejszenie wydatków o kwotę 

45 000 zł w tym zakup materiałów i wyposażenia zmniejszenie wydatków o 

kwotę 20 000 zł, zakup usług remontowych zmniejszenie o 30 000 zł, wydatki 

inwestycyjne jednostek zwiększenie o 5 000 zł. Wracając do załącznika 

inwestycyjnego nr 3 poz. 14 „Przebudowa drogi gminnej Zakrzów – Nowa Wieś” 

zmniejszenie wydatków o kwotę 40 000 zł, natomiast pozycja nr 55 „Zakup wraz 

z montażem wiaty przystankowej w m. Górki” zwiększenie wydatków o kwotę 

5 000 zł. Zmiana jest na podstawie zmiany funduszu sołeckiego. W poz. 56 

„Przebudowa drogi do gruntów rolnych w m. Kroblice Pęchowskie” wartość 

zadania 70 000 zł, dofinansowanie 27 200 zł, 42 800 zł wkład gminy. Zgodnie z 

załącznikiem nr 2 wydatkowym zmniejszone zostały również wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych w ramach usuwania skutków klęsk 

żywiołowych o kwotę 10 000 zł. Dotyczy to poz. 13 załącznika inwestycyjnego 

„Przebudowa drogi gminnej Pęchów – Kolonia Pęchów w ramach usuwania 

skutków klęsk żywiołowych”. Administracja publiczna zwiększenie wydatków o 

3 000 zł, oświata i wychowanie zwiększenie wydatków o 15 000 zł, pomoc 

społeczna odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych zwiększenie o 1000 

zł, rodzina - wynagrodzenia osobowe pracowników zmniejszenie o 30 zł i 

zwiększenie o taką kwotę na odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, 

gospodarka komunalna i ochrona środowiska - oczyszczanie miast i wsi 

zwiększenie o 4 000 zł, pozostała działalność zwiększenie o 4000 zł, kultura i 

ochrona dziedzictwa narodowego - wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek 

budżetowych zmniejszenie o kwotę 9 000 zł – to jest zmiana na podstawie 
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zmiany funduszu sołeckiego Wilkowic. W załączniku inwestycyjnym poz. 39 

”Zakup kontenera na świetlicę wiejską w m. Wilkowice” zmniejszono wydatki o 

9 000 zł, pozostawiono kwotę 4500 zł. Biblioteki – zwiększenie dotacji 

podmiotowej o kwotę 4200 zł na podstawie pisma od pani dyrektor. Środki te są 

przeznaczone na wkład własny do projektu. Kultura fizyczna – zakup materiałów 

i wyposażenia zwiększenie wydatków o 5 000 zł i zakup usług pozostałych 

zwiększenie wydatków o 5 000 zł, wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek 

budżetowych zmniejszenie o 11 000 zł. W związku z udzieleniem pomocy 

finansowej dla powiatu sandomierskiego kwota 140 000 zł musi być również 

pokazana w załączniku nr 4- dochody i wydatki związane z realizacją zadań 

realizowanych na podstawie porozumień (umów) między jednostkami 

samorządu terytorialnego. Dotacje podmiotowe – zwiększenie dotacji dla 

biblioteki o 4200 zł. Dotacje celowe – poz. 1 dotacja dla Starostwa Powiatowego 

w Sandomierzu na przebudowę drogi powiatowej Pęchów – Usarzów. 

Reasumując dochody i wydatki zostały zwiększone o taką samą kwotę 27 200 zł. 

Zmiany te mają swoje odzwierciedlenie w Wieloletniej Prognozie Finansowej, 

wskaźniki pozostają na dobrym poziomie.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował pani Skarbnik za wyjaśnienia. Zapytał czy 

radni mają zapytania do przedstawionych zmian. Zapytań nie zgłoszono. 

Odczytał projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr XIII/86/2019 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał uchwałę. Poddał ją pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr XIII/87/2019 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Klimontów na lata 2019 - 2033.  
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Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady przypomniał, że chodzi o udzielenie pomocy 

finansowej na dofinansowanie realizacji zadania ”Przebudowa drogi powiatowej 

Pęchów - Usarzów w m. Pęchów”. Odczytał uchwałę, po czym poddał ją pod 

głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr XIII/88/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Sandomierskiego. 

Uchwała i imienny wykaz głosowania radnych są załącznikami do protokołu. 

Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Swajdzie, Sekretarzowi Powiatu.  

Pan Sekretarz Swajda w imieniu pana Starosty podziękował Radzie za 

zaproszenie na sesję i przeprosić , że nie przyjechał osobiście. Oddelegował jego 

z poleceniem, żeby podziękować za kolejną pomoc finansową gminy przy 

realizacji zadań powiatu, przy tej konkretnej inwestycji. Powiedział, że od wielu 

lat powiat współpracuje z gminami przy realizacji inwestycji drogowych, 

ponieważ one służą mieszkańcom lokalnie, ale też i wszystkim innym, którzy 

przejeżdżają. Pomoc gmin jest zawsze cenna dla powiatu. Struktura powiatu jest 

trochę inna. Powiat ma mało dochodów własnych i gdyby nie ta pomoc z 

gminami na pewno nie udałoby się tyle zrobić inwestycji na drogach 

powiatowych. W imieniu pana Starosty podziękował i powiedział, że pan Starosty 

liczy na dalszą współpracę w tym zakresie. Podziękował także panu Wójtowi jako 

wnioskodawcy uchwały.  

Pan Wójt Goździewski powiedział, że drogi to podstawa w gminie i przez całą 

kadencję starali się wykonywać drogi gminne jak i we współpracy z powiatem 

drogi powiatowe. Podziękował, że powiat pomyślał o drodze w Pęchowie, bo 

chyba jest to najgorszy odcinek drogi powiatowej w gminie. Kolejne plany na 

przyszłość – będziemy prosić pana Starostę, żeby na przyszłość zawsze nas 

uwzględniał. Sukcesywne prace na drogach odzwierciedlają całościowo stan 

gminy, że wszyscy są zadowoleni. Nie tylko mieszkańcy, ale i przejeżdżający. 

Podziękował panu Staroście za to i poprosił, żeby pamiętał o kolejnych drogach 
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powiatowych w gminie, by razem je przebudowywali, remontowali. Poprosił 

pana Sekretarza Swajdę, żeby przekazał to panu Staroście.  

Pan Sekretarz Swajda powiedział, że przekaże panu Staroście.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że inwestycje zarówno na drogach 

gminnych jak i powiatowych są potrzebne. Codziennie praktycznie jeździ drogą 

powiatową, która z dnia na dzień jest w coraz gorszym stanie. Poprosił pana 

Sekretarza o przypomnienie panu Staroście o drodze Klimontów – Nawodzice.  

Pan radny Rębacz poprosił pana Sekretarza o przypomnienie panu Staroście o 

chodnik przy drodze powiatowej drodze Nowa wiś – Jurkowice. Był on zgłaszany, 

ale tak wyszło, że go nie ma. Prośba o jego wykonanie, bo na tej drodze jest 

bardzo duża uciążliwość dla pieszych. Pojazdów ciężarowych jedzie z kamieniem 

setki w jedną i w drugą stronę. Dwie osoby tam zginęły. Jak nie uda się w tym 

roku to prośba o jego wykonanie w przyszłym roku. Ta współpraca między gminą 

a Starostwem jest. Powiedział, że pani Skarbnik wyczyściła mu pozycje prawie do 

zera, wyraził nadzieję, że kiedyś dołoży jednak do tego.  

Pan Sekretarz Swajda powiedział, że pan Starosta mówił mu, co mu umknęło, że 

pamięta o tej drodze i chodniku w stronę Nowa Wieś, jak również o moście w 

Śniekozach. Poinformował, że w tym roku po opadach intensywnych powiat 

zgłosił drogi klęskowe. Wczoraj była komisja, która to weryfikowała. W sumie 

powiat zgłosił 108 km dróg do naprawy na terenie powiatu i most w Śniekozach. 

Środki tzw. powodziowe są na dobrych warunkach, ale z drugiej strony wiele jest 

kwalifikowanych jako remonty i to wiąże się z tym, że wchodzą one w wydatki 

bieżące. Wtedy jest kwestia wieloletniej prognozy finansowej, wskaźników. 

Wszyscy te bóle odczuwają. Wyraził nadzieję, że pomału jednak idą do przodu 

Pani radna Cichoń powiedziała, że cieszy się, że współpraca miedzy gminą a 

powiatem układa się bardzo dobrze. Klimontów pięknieje, inwestycje trwają co 

było widoczne podczas dożynek, ale nie będzie to atrakcyjna miejscowość jeżeli 

do pięknego zalewu, do którego turyści mogli by przejść piechotą, nie będą mogli 

dotrzeć tam bezpiecznie. Chodzi o wykonanie chodnika do zalewu, ponieważ jest 

to newralgiczne miejsce. Pan Przewodniczący jeździ tam codziennie, dzieci 

wracają ze szkoły do domu, w soboty i niedziele jest to miejsce bardzo 

uczęszczane. Chodnik czy ścieżka rowerowa to jest podstawa, żeby Klimontów 

mógł być bardziej atrakcyjny. Druga sprawa to chodniki w pasie drogi powiatowej 

ul. Opatowska. Poprosiła o przyjrzenie się temu chodnikowi, bo można tam nogę 

skręcić.  



str. 7 

 

Pan Sekretarz Swajda powiedział, że przekaże tę sprawę panu Staroście i do 

Zarządu Dróg.  

Pan radny Bargiel powtórzył to co mówiła pani radna Cichoń. Ta inwestycja łączy 

Klimontów, łączy zalew, łączy Szymanowice, łączy Nawodzice. Powiedział, że tam 

są piękne tereny. Uprawiana jest jazda rowerem, biegi, chodzenie z kijkami i ta 

droga bardzo by się przydała. Oprócz dla turystów to też potrzebna jest tam 

ścieka rowerowa dla nas. Zawsze są tam też wędkarze. Niektórzy przychodzą 

piechotą, inni dojeżdżają rowerami z wózkami, inni samochodami.  

Pan radny Ciach podniósł sprawę niedrożnego kanału burzowego w ciągu drogi 

powiatowej Klimontów – Nawodzice na wysokości byłego zakładu inwalidów i 

sprawę pilnego remontu kanału sanitarnego. W tej sprawie rozmawiał z panem 

dyrektorem Martyniukiem, który był u pana Wójta. Nie do końca jest wiadome 

kto jest właścicielem kanału i kto ma remontować gmina czy powiat. Powinien 

to wiedzieć pan Przewodniczący bo często tamtędy jedzie.  

Pan Przewodniczący Rady poparł pana radnego Ciacha. Powiedział, że jak jedzie 

to czasem po burzy powstaje tam druga fontanna w Klimontowie i ten kanał 

burzowy należy sprawdzić.  

Pan radny Kwapiński wzmacniająco do głosów postawił wniosek, żeby pochylić 

się nad tematem bezpieczeństwa na drogach na terenie naszej gminy, w tym na 

drogach powiatowych. Możemy dużo dyskutować, nad bezpieczeństwem trzeba 

pracować i zaproponował zorganizowanie spotkania, bez mała plenerowe, z 

udziałem dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych, żeby dokonać swoistego 

przeglądu sytuacji –m sprawa chodników, nieszczęsnej burzówki na ul. Osieckiej, 

sprawa poprawy możliwości dotarcia nad zalew, kąpielisko i traktu rowerowego. 

Wszyscy zgodnie mówimy, że chcemy, żeby tu przyjeżdżali ludzie, jesteśmy 

piękną częścią powiat sandomierskiego i chcielibyśmy, żeby ludzie odwiedzający 

Klimontów, przejeżdżający przez Klimontów mogli bezpiecznie poruszać się na 

rowerach, piechotą czy innymi środkami transportu. Chciałby, żeby w temacie 

dróg powiatowych umówili i się na spotkanie fakultatywnie z udziałem pana 

Sekretarza, pana Starosty a na pewno z udziałem pana dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych. Są to tematy finansowe, ale przygotowanie budżetu na przyszły 

rok przed Radą w związku z tym jakiś temat czy kilka byśmy zaplanowali do 

realizacji.  

Pan Przewodniczący Rady zapoznał Radę z treścią pisma Prezesa Zarządu 

Stowarzyszenia „Nasze Dziedzictwo Ossolin” adresowanego do niego. Odczytał 

pismo.  
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Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad, serdecznie podziękował wszystkim za uczestnictwo 
w niej i ogłosił zamknięcie sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Irena Lipiec      Robert Orłowski 


